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Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity  

Zápis ze zasedání ze dne 26. března 2024 

  

Přítomni  

Členové AS LF: 28 členů dle prezenční listiny (příloha č. 1, Ladislav Plánka od bodu č. 4) 

Omluveni: Pavlína Černochová, Jiří Dolina, Zdeněk Král, Leoš Křen, Marek Svoboda 

Hosté:  děkan Martin Repko, proděkanky Eva Brichtová, Lydie Izakovičová Hollá, Kateřina Kaňková, 

Andrea Pokorná, proděkani Michal Koščík, Petr Štourač, tajemník Michal Sellner, vedoucí OVK 

Jana Sedláková. 

 

Program zasedání:   

1. Zahájení 

2. Zpráva o hospodaření LF MU v roce 2023 

3. Rozpočet LF MU na rok 2024 

4. Prodloužení akreditace studijních programů 

5. Zpráva děkana 

6. Různé 

1.  Zahájení  

Předseda AS přivítal všechny přítomné a konstatoval usnášeníschopnost AS LF.   

Prezenční listina je přílohou zápisu.   

Pořízením zápisu byla pověřena Mgr. Eliška Vladíková.  

K navrženému programu nebyly připomínky, program zasedání byl jednohlasně přijat.  

2. Zpráva o hospodaření LF MU v roce 2023 

Děkan Věřím tomu, že s hospodařením budete spokojení, LF se ekonomicky daří. V tuto 

chvíli nás hodně trápí některé rekonstrukce našich budov.  

Tajemník  Celkové výnosy v loňském roce dosáhly téměř 1,5 miliardy korun, meziroční nárůst 

byl něco málo přes 11 %. Největším tahounem růstu byly projekty vědy a výzkumu, a 

to jak ze státního rozpočtu, tak od zahraničních poskytovatelů. Největší podíl na 

všech výnosech měly vlastní zdroje, například zahraniční výuka. Za povšimnutí stojí 

projektové financování a nárůst podílu právě těchto projektů. Musím zmínit 

pokračující program na zvýšení počtu studentů Všeobecného lékařství, který každým 

rokem přispívá do našeho rozpočtu 120 milionů korun. Vzhledem k ostatním 

lékařským fakultám dostáváme druhou největší částku v ČR. Spolu s výnosy nám 

samozřejmě vzrostly i náklady. Největší nárůst vykázaly náklady mzdové. V minulém 

roce došlo k nárustu tarifů. Mzdové výdaje tvoří přes polovinu celkových nákladů. 



MU-IS/106655/2024/2353281/LF-2 

2/7 

Významnou položku tvoří také náklady na energie. U elektrické energie dochází 

postupně ke snižování cen. Teplo bereme z FN Brno, kde došlo jenom k menšímu 

nárustu. Na základě porovnání našich nákladů a výnosů jsme byli schopni vytvořit 

kladný hospodářský výsledek, zisk ve výši asi 9,5 milionu korun. Deset procent 

z tohoto musíme povinně odevzdat do centrálního fondu rektorátu a ze zbytku jsme 

vytvořili fond reprodukce investičního majetku.  

Předseda EK  V EK jsme se shodli na tom, že zde není nic, co by stálo za zvýšenou pozornost, a tudíž 

doporučujeme AS tuto zprávu o hospodaření přijmout. Možná jenom malá poznámka 

k cenám energií, nejde o to, že bychom tu nějak moc svítili nebo že by ceny energií 

opravdu tak raketově vyrostly. Souvisí to s centrálními nákupy elektrické energie 

univerzitou, kdy univerzita čekala na pokles, který se ale nedostavil. 

Gál Dotaz ohledně vládního programu na navyšování počtu studentů. Velké rozdíly 

v čerpání vládní dotace pramení z faktu, že ostatní fakulty neplní vládní program 

nebo je poměr čerpání proporcionálně rozdělen podle počtu přijímaných studentů?  

Děkan V podstatě je částka relativně fixní a maximální možná. I když jsme letos vzali 

studentů o něco víc, tak nám nepřijde víc peněz. To znamená, že všechny lékařské 

fakulty čerpají možnou maximální částku. Každá fakulta má jiný počet studentů, 

výchozí výpočet vycházel ze stavu v roce 2018. Tam se tehdy rozpočítala ta částka na 

fixní částky, které budou dostávat fakulty jako maximální. V prvním roce se nám stalo, 

že jsme nedobraly daný počet studentů, a tak jsme částku měli poníženou. V 

následujícím roce jsme jich ale o to víc dobrali a tu částku nám pak doplatili.  

Další příspěvek do diskuse již nebyl.  

Zpráva o hospodaření LF MU v roce 2023 

Počet přítomných členů před hlasováním: 27 

Pro:                   27 

Proti:             0 

Zdržel se:         0 

 

Přijaté usnesení: 

Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity v souladu s § 27 odst. 1 písm. d) zákona o 

vysokých školách, schvaluje zprávu o hospodaření Lékařské fakulty Masarykovy univerzity za rok 2023 

v předloženém znění.  

3. Rozpočet LF MU na rok 2024 

Tajemník  Nejprve k prostředkům, které přidělilo ministerstvo univerzitě. Meziročně došlo 

k mírnému nárůstu, co se týče příspěvku na vzdělávací činnost, zhruba 0,5 %. Větší 

nárust nastal, co se týče peněz na vědu a výzkum na dlouhodobý koncepční rozvoj 

výzkumné organizace, asi o 4 %.  

Na MU se mírně změnila pravidla, šlo o změnu v parametrech, kde se započítávají 

počty studentů. Tato změna je ve prospěch fakulty, dlouhodobě máme vyšší počty 
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studentů než většina fakult. Ostatní parametry zůstaly na univerzitě beze změny. 

K další změně došlo při rozdělování prostředků na vědu a výzkum. V loňském roce 

část označovaná jako fixní se snížila ze 74 % na 70 % a byla přetavena do tzv. 

kontraktu. Výkonová část se tak zvýšila, aby to dávalo dohromady 100 %. Předmětem 

kontraktu jsou konkrétní cíle a na základě jejich plnění budou fakultám přidělovány 

finance. Na fakultě jsme měnili pravidla IP na DKRVO, ve kterých jsme se snažili 

změnit rozdělování na základě výsledků. Pravidla na příspěvek pro vzdělávací činnost 

u nás zůstal beze změny. V letošním roce je základní příspěvek z rozpočtu MU o něco 

vyšší než loni. Od toho se pak odečítá částka za výuku, kterou ostatní fakulty učí pro 

nás, dále se odečítá částka na centralizované náklady a částka, kterou hradíme za 

tělocvik a jazyky. Meziročně stoupl příspěvek na vzdělávací činnost o 0,9 %. U DKRVO 

jsme meziročně poskočili, naše fakulta má největší jak absolutní, tak i procentuální 

nárůst. Co se týče našeho odvodu do centralizovaných zdrojů, tak patříme k druhým 

největším přispěvatelům hned po přírodovědecké fakultě. Kromě klasických odvodů 

se jedná i o odvod do tzv. dodatečného investičního fondu. I v tomto roce budeme 

mít příspěvek na vládním programu na zvýšení počtu studentů, přičemž zhruba 

počítáme se stejnou výší jako loni.  

Na základě podkladů, které mám k dispozici, očekávám, že fakulta přesáhne výnosy 

přes 1,5 miliardy korun. Co se týče vědy a výzkumu, tam by měl být nárůst asi zhruba 

o 2 %, fakulta už v této činnosti dosahuje svých horních hranic a už prostě nemáme 

k dispozici o moc více kapacit. Co stojí za zmínku u nákladů je především očekávaný 

nárůst mzdových nákladů, protože se budou letos měnit tarify. Velice výrazně nám 

také začínají růst náklady na údržbu a opravy. Velká částka se musí investovat do 

oprav Kampusu a také na nákupy přístrojů. Energie se letos podařilo vysoutěžit 

podstatně lépe. Celkově se u nákladů jedná o 2% nárůst. Plánovaný hospodářský 

výsledek je téměř 10 milionů korun, tato částka se rozdělí podobně jako loňský rok, 

tzn. 10 % do fondu odměn RMU a zbytek do FRIM.  

Investiční část rozpočtu je oproti loňskému roku daleko vyšší. Budeme financovat 

především rekonstrukci pavilonu A18 a A19, dále rekonstrukci C03 pro CREATIC.  

Předseda EK  Pro rozpočet platí to, co pro zprávu o hospodaření, tedy že nedošlo k žádným 

zásadním změnám v porovnání s předchozími lety. Tu největší změnu v algoritmu pro 

rozdělování peněz jsme diskutovali už na minulém setkání AS. Vidíme taky, že 

z ministerstva, potažmo z univerzity, přišlo o trochu více peněz, než v předchozím 

roce čili žádné velké propady se nekonají. Pozorujeme tak, že systém je nastavený 

stabilně a v zásadě celkem robustně. Nicméně je zde samozřejmě otázka, jak dlouho 

to vydrží do budoucna. Je otázka, jak by fakulta měla přemýšlet nad tím, jak vezme 

přidělování peněz na výuku, protože se musely posunout akreditace do vyšších 

ročníků a přichází tedy na přetřes to, do jaké míry je vhodné zohledňovat historické 

počty odučených hodin a do jaké míry by bylo záhodno to nějak zaktualizovat. 

Předseda AS  Nárůst částky za energie, tím je míněna pouze elektřina nebo jsou v tom zahrnuty 

všechny energie? 

Tajemník  Jsou v tom energie, teplo, vodné a stočné.  
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Gál  Dotaz ohledně vykazovaného zisku LF. Je směřován primárně do investic nebo se 

jedná o rezervu pro očekávané navýšení mzdových nákladů? 

Tajemník  V tomto případě ne, děláme z něho fond investičního majetku, ze kterého čerpá celá 

fakulta.   

Gál  To znamená, že peníze jdou především na rekonstrukci Kampusu a podobně?  

Děkan  To také, zkrátka na to, co se soutěží.  

Tajemník Je to samozřejmě tak, že ta část investičního rozpočtu jde i na přístroje, které se 

rozdělují mezi jednotlivá pracoviště. 

Gál Plánuje se nějaká větší investice do LF? Ptám se vzhledem k počtu studentů a 

k rozvrhování, protože opakovaně projednáváme limity kapacitních možností LF. 

Čeká teď fakultu nějaká zásadní investice?  

Tajemník  Čeká nás investice do BioPharma Hubu, kde by měly být vytvořeny i nové výukové 

prostory a druhá investice je preklinické centrum.  

Děkan  Relativně neštěstí toho všeho je to, že se nacházíme v budovách, které nám nepatří, 

patří univerzitě, takže jsme v nájmu. Platíme tedy univerzitě nájem, a ještě si hradíme 

sami všechny opravy. My tedy investujeme do budov, které nám nepatří, ale je to 

nezbytné. BioPharma Hub bude krásná stavba, ale bohužel velmi nákladná. Ukázalo 

se, že ten náklad se prostě zvýšil nebo vysoutěžil nad to, co bylo a v zásadě teď již 

nezbývá moc prostředků. Máme trochu obavu, že nás univerzita bude motivovat 

k tomu, abychom našimi volnými prostředky ještě podpořili BioPharma Hub.  Já 

zastávám teorii, že máme povinnost podporovat preklinické centrum, které bude 

částečně patřit nám a chtěl bych, aby univerzita zapojila do podpory BioPharma Hubu 

všechny fakulty, ale ty ostatní fakulty se ohrazují s tím, že se stále investuje jenom do 

kampusových prostor.  

Gál  Jaký podíl má tedy LF procentuálně v BioPharma Hubu, mluvím o té preklinické části? 

Děkan Buduje se nová velká farmaceutická fakulta, k tomu preklinické centrum, kde to 

máme plus mínus na padesát procent s PřF. V zásadě se budeme dominantně 

pohybovat v tom preklinickém centru, které je zhruba třetinové/čtvrtinové vůči 

farmaceutické fakultě. Ta dominance je směrem k farmaceutické fakultě, ale 

vzhledem k tomu, že farmaceutická fakulta není úplně bohatou fakultou, tak to bude 

muset zaplatit celá univerzita. 

Gál  Jsou všechny budovy fakulty ve vlastnictví univerzity?   

Děkan Všechny budovy jsou majetkem MU, ale například SIMU je osídlením naše. 

Předseda EK  Když se stavěl Kampus, tak program jel po dvou kolejích. Za část těch programových 

peněz se stavěl Kampus a za druhou část se opravovala budova pro FSS a za další část 

se opravoval areál na Kotlářské pro PřF. 

Děkan  Za další finance se pak krásně zrekonstruovala FF. Myslím si, že jediná fakulta, která 

je stále ve stejných prostorech je PdF. FSPS dostalo krásné poměrně nové prostory. 

Co se v současnosti řeší je, že se hledá nějaký prostor pro EsF.  
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Juřica Ten záměr s rekonstrukcí zvířetníku je jeho využití na výukové prostory?  

Děkan  Zvažovali jsme několik možností, jedna z možností byla vytvořit z toho nějaký 

vědecko-výzkumný prostor. Největší problémem je plášť. Univerzita dokáže 

nainvestovat dovnitř, ale do té budovy jako celku je to pro ni obtížné z těch zdrojů, 

které teď má. Nakonec se dospělo k tomu, že by bylo dobré toto dedikovat po 

domluvě s PřF a farmaceutickou fakultou, a to k pedagogickým záležitostem. Jestli si 

pamatujete, tak jsme před nějakým časem referovali o studentském centru, které 

mělo být naproti FSPS. Na to už ale nejsou peníze. Město se k tomu navíc nepostavilo 

úplně vstřícně a univerzita dostala podmínky, jaké by dostal normální klasický 

investor. Počítali jsme s tím, že by se tam přesunula i část výuky, dále tam tedy mělo 

být studentské centrum, koleje a některá naše oddělení pro studenty. Tím, že víme, 

že to není úplně v dohledu, jsme si mysleli, že by bylo dobré udělat nový plášť a 

vytvořit tam výukový prostor. Z posledního jednání vím, že v tuto chvíli je to u ledu, 

a to minimálně do roku 2027.  

Předseda EK  Co je větším problémem u toho pláště? Technické řešení nebo architekti?  

Děkan  Ti architekti jsou neústupní, nechtějí ani nadstavby a z pláště by nebyli nadšení.

    

Další příspěvek do diskuse již nebyl. 

Rozpočet LF MU na rok 2024 

Počet přítomných členů před hlasováním: 27 

Pro:                   27 

Proti:             0 

Zdržel se:         0 

 

Přijaté usnesení: 

Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity v souladu s § 27 odst. 1 písm. c) zákona o 

vysokých školách, schvaluje rozpočet Lékařské fakulty Masarykovy univerzity na rok 2024 

v předloženém znění.  

4. Prodloužení akreditace studijních programů 

Předseda AS  Návrh na prodloužení akreditací předkládá pan děkan, AS se bude vyjadřovat a 

doporučovat ho Vědecké radě ke schválení. 

Pokorná  Akreditace se týká dvou bakalářských studijních programů a jednoho navazujícího 

magisterského studijního programu. Jedná se o program Optika a optometrie na 

bakalářské úrovni, Optometrie v navazujícím magisterském stupni a bakalářské 

studium Nutriční terapie. Jedná se o běžný proces prodloužení akreditace. Využili 

jsme významných možností, které nám skýtá Rada pro vnitřní hodnocení a provedli 

jsme změny, které vnímáme jako důležité a efektivní pro vzdělávací proces, a i pro 

uplatnění studentů v klinické praxi. U bakalářského studijního programu Optika a 

optometrie jsme zefektivnili a rozšířili praktickou výuku, aby to odpovídalo 
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profesnímu uplatnění studentů. Co se týká navazujícího magisterského studijního 

programu, je to jediný navazující magisterský studijní program, ve kterém studenti 

nezískávají specializovanou způsobilost. Proto jsme hledali cestu, jak studentům 

zkvalitnit uplatnění pro budoucí profesní praxi. Součástí vzdělávání je tak pedagogika, 

kde spolupracujeme s PdF. Tím třetím programem je Nutriční terapie, garantem 

programu je pan doktor Zvěřina. Zde byly změny ještě významnější než u studijního 

programu Optika a optometrie, protože jsme se řídili jednoznačně evropskými 

doporučeními pro nutriční terapii a pro jejich odbornou profesní přípravu. Všechno 

odpovídá tomu, abychom produkovali ty nejlepší nutriční terapeuty na trhu, což se 

také odráží ve zvyšujícím se zájmu o toto studium. Nově jsme pro nutriční terapeuty 

připravili například předmět Psychohygiena v pomáhajících profesích, protože 

předpokládáme, že právě nutriční terapeuti jsou velmi často spojkou 

k multidisciplinárním týmům. Co se týče harmonogramů akreditací, chtěli bychom 

23. 5. předložit návrh Vědecké radě a 4. 6. bychom měli předstoupit před Radu pro 

vnitřní hodnocení. Pozitivem v tomto případě je, že nemusíme žádat o povolení 

ministerstvo zdravotnictví, neboť jsme ho získali na 10 let při původní akreditaci.  

Změny u Optiky a optometrie budeme aplikovat již od tohoto září, u Nutriční terapie 

až od následujícího akademického roku s ohledem na rozsah těch změn a nutnost 

připravit studijní plán.  

Předseda VK  Uložil jsem členům VK prostudovat zaslané podkladové dokumenty, a prakticky 

nebyly vzneseny žádné připomínky. VK se tak shodla na doporučení prodloužení 

akreditací studijních programů.  

Děkan  Chtěl bych poděkovat paní proděkance Pokorné za excelentní vedení všech 

nelékařských profesí. Ono se to nezdá, ale když se srovnáme s ostatními lékařskými 

fakultami, tak jsme jednoznačně na špici, a to nejenom kvantitativně, ale především 

v kvalitě.  

Další příspěvek do diskuze již nebyl.  

Prodloužení akreditace studijních programů 

Počet přítomných členů před hlasováním: 28 

Pro:                   28 

Proti:             0 

Zdržel se:         0 

 

Přijaté usnesení: 

Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity v souladu s § 27 odst. 2 písm. a) zákona o 

vysokých školách, souhlasí s žádostmi o prodloužení akreditace studijního programu Optika a 

optometrie (typ bakalářský, forma prezenční, jazyk český), studijního programu Nutriční terapie (typ 

bakalářský, forma prezenční, jazyk český) a studijního programu Optometrie (typ navazující 

magisterský, forma prezenční, jazyk český) a doporučuje je Vědecké radě Lékařské fakulty Masarykovy 

univerzity ke schválení. 
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5. Zpráva děkana 

Děkan  seznámil přítomné s událostmi, které se odehrály na fakultě od posledního zasedání 

AS. Vyzdvihl především položení základního kamene BioPharma Hubu (11.3.), 

kterého se zúčastnili mj. brněnská primátorka a premiér. Dále vyzdvihl promoce 

absolventů doktorského studia (15.3.), reprezentační ples Spolku mediků (22.3.) a 

předávání cen děkana (25.3.).  

Absolvovali jsme také schůzku na rektorátu ohledně investování do Centra léčivých 

rostlin. Ta původní vize byla, že by se centrum mělo přeměnit na krásný nový objekt, 

kde by mohly být i některé přednáškové místnosti atd. Nakonec investiční záměr 

z MU není směřován tímto směrem. Stále trváme na základní obnově tohoto 

prostoru s vytvořením nového skleníku s využitím napříč celou MU, takže jednáme o 

investici v řádech zhruba 20 milionů korun.  

Brázdil  Když se vrátím k BioPharma Hubu a dalším projektům. Doneslo se ke mně, že by mohl 

být tento projekt v souvislosti s jinými projekty v Hradci Králové a na Albertově 

ohrožen. Je tomu tak?  

Děkan  Myslím, že teď projekt probíhá dobře na všech etapách, ekonomická náročnost byla 

trochu problém. Zatím všechny projekty běží, žádný by neměl být ohrožen.  

 

6. Různé 

Další příspěvek k projednání již nebyl, předseda AS poděkoval za účast a zasedání ukončil.  

 

 

Přílohy:  1) Prezenční listina 

2) Zpráva o hospodaření LF MU v roce 2023 

3) Rozpočet LF MU na rok 2024 

 

 

 

 

 

 

 

doc. RNDr. Josef Tomandl, Ph.D.      V Brně dne 26. března 2024 

předseda AS LF MU 

 


